
Jednoducho vtiahnuť deti do sveta kníh... 
 
Rozhovor s Miloslavom Lincom 
 
Súčasťou festivalu Dni detskej knihy 2017 bol aj celoslovenský seminár pre knihovníkov, 

pedagógov a vychovávateľov „Knižnice deťom“. Jedným z jeho lektorov bol aj metodik 

práce s mládežou Městské knihovny v Praze Miloslav Linc. Na tomto seminári predstavil 

činnosť  pražskej knižnice. Keďže na Slovensku predtým nikdy nebol, poprosili sme ho, aby 

nám povedal o svojich prvých dojmoch. 

 
Aké  podujatia podobné festivalu Dni detskej knihy sa konajú v Městské knihovně v Praze? 

Aktivít máme veľa. Asi najväčší literárny festival pre deti, ktorý organizujeme je Festival Děti 

čtete?, ktorý prebieha v spolupráci s nakladateľstvom Meander, ktoré ho zastrešuje. My 

ponúkame v knižnici priestor na stretnutie so spisovateľmi, výtvarníkmi a nakladateľstvami. 

Prebiehajú u nás rôzne tvorivé dielne, na ktoré prichádzajú deti zo škôl. V druhej časti 

prebieha festival v parku v Komunitnom centre Kampa, kde sa už odohráva voľnočasový 

program, ktorý je veľmi bohatý. Okrem tohto veľkého festivalu organizujeme aj rôzne 

menšie akcie. Tie sa pripravujú zase v spolupráci s niekým. Veľmi často nie sú určené len pre 

deti, ale aj pre dospelých. Z tých „dospeláckych“ akcií spomeniem  Velký knižní čtvrtek. Ide o 
predajnú akciu firmy Kosmas, ktorá ponúka stretnutie so spisovateľmi, ktoré sa tiež 

odohrávajú v našej knižnici.  

 

Zúčastnili ste sa aj včerajšieho otváracieho večera s názvom Knihotúlanie. Čo je Vašim 
osobným zlatým klincom festivalu Dni detskej knihy 2017 v Piešťanoch?   

Myslím si, že je to láska ku knihe, podpora detskej fantázie, detského čitateľa. Keď som 

počúval posolstvo k festivalu, v ktorom si autor postavil z knihy striešku a potom sa vlastne 

dostával do vnútra tých príbehov, tak si myslím, že to je to hlavné. Jednoducho vtiahnuť deti 

do sveta kníh, pretože ak sú už tam, tak je svet v poriadku. 

 

Čo si teda odnesiete v pamäti z Mestskej knižnice mesta Piešťany do Prahy? 

Odnesiem si určite veľa inšpirácie. Každé stretnutie niekde mimo ten bezpečný priestor, 

bezpečnú zónu je veľmi inšpiratívne, veľmi nabíjajúce. Mestská knižnica v Piešťanoch má 

výborné detské oddelenie. Keď som prechádzal tým detským oddelením, tak som „vyvaľoval 

oči“. Bolo to naozaj nádherné. Inšpiratívny, krásny, živý, pohyblivý priestor. Keby som bol 

dieťaťom, tak sa mi tu veľmi páči. 

 

Otázka trochu z iného súdka, ako to máte Vy ako rodený Pražan so Slovákmi a slovenčinou? 

(SMIECH) Slovensky rozumiem, snažím sa po slovensky nerozprávať, pretože by som to určite 

zhumpľoval.  Slovákov mám, samozrejme, rád. Hm, ako na to odpovedať? Ste normálni ľudia 

ako my, nie? (SMIECH) 

 

Slováci a Česi sa zvyknú doberať a uťahovať si zo seba. Vy si z nás niekedy v rámci srandy 
„vystrelíte“? 
 



Ja si myslím, že vy ste v poriadku. Ja ako rodený Pražan si robím srandu z Brňanov a Brno je 

taká enkláva prázdnoty uprostred civilizovaného sveta. So Slovákmi problém nemám. 

 
Ďakujeme Vám za rozhovor a dúfame, že do Mestskej knižnice mesta Piešťany zavítate znova. 
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